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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem bővítik a szociális tűzifaprogramot?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A tavaly nyáron jelentősen szűkített  energiaár-támogatási  rendszer korábban sem érte el  azokat,
akik fával fűtenek,  pedig ők jellemzően szegényebbek is.  Az adatok szerint a magyar lakosság
csaknem 40%-a fűt  fával  vagy szénnel,  míg ezek kizárólagos használata  (tehát  nem gáz-  vagy
villanyfűtés mellett) elsősorban az alacsonyabb jövedelmű háztartásokra jellemző. 

Láthatjuk is, hogy a tűzifa ára két év alatt csaknem a duplájára nőtt. A Központi Statisztikai Hivatal
adatai alapján idén augusztusban 100 kilogramm tűzifa 8270 forint volt, tavaly ugyanekkor 5030
forintba került, 2021-ben pedig 4230 forintot kértek „100 kilogramm egységes fűrészelt tűzifáért”.

Mindez azért fontos, mert a Habitat for Humanity tavaly téli felmérése szerint:  „akiknek eddig is
megterhelő  volt  az  energiaköltségek  kifizetése  –  vidékiek  (79%),  családi  házban  élők  (83%),
alapfokú végzettségűek (82%), átlag alatti szubjektív jövedelemmel rendelkezők (87%) – azoknak
ezek után is az lesz, ráadásul körükben többeknél is problémát fog ez okozni”.

Ehhez kapcsolódik, hogy a szociális tűzifaprogram éppen a kistelepüléseken élőket segítené, ám az
évek  óta  változatlan  keretösszegű  támogatás  egyre  kevesebbeknek  elég  bármire  is,  akik  pedig
nagyobb  településen  laknak,  számukra  a  helyi  önkormányzat  csak  önerőből  adhat  esetlegesen
segítséget, a központi támogatás őket nem éri el.

Tavaly  a  kormány  bevezette  a  hatósági  áras  tűzifát,  amit  azonban  rászorultságtól  függetlenül
lehetett megvásárolni a kedvezményes áron. Majd idén tavasszal ezt a „ársapkát” megszűntették. A
sajtóban megjelentek szerint a programhoz nem volt elég erdész, fakitermelő és fuvaros, ezért sokan
a tavaly ősszel megrendelt és kifizetett fát még idén tavasszal sem kapták meg. Ráadásul a hatósági
árban sem a fa kiszállítása, sem annak darabolása nem tartozott bele. Az olcsó tűzifa iránti óriási



igényt jelzi viszont, hogy mindezen nehézségek ellenére is sokan éltek, vagy éltek volna ezzel a
lehetőséggel.

A kormány azt mondta a kivezetést firtató kérdésekre, hogy majd lesz szociális tűzifa. Ez azonban
úgy  látszik,  hogy  egyre  kevesebbeknek  és  egyre  kevesebb  segítséget  tud  adni  a  változatlan
keretösszegből.  Az  említett  szervezet  már  márciusban  kiadta  közleményét  arról,  hogy  még
inségesebb időszakra számíthatnak a rászoruló családok 2023 telén: „A Belügyminisztérium március
14-én hirdette ki a 2023-as szociális tüzelőanyag-pályázatot, melynek keretösszege a megemelkedett
tűzifa  árak  ellenére  sem  emelkedett  2018  óta.  Az  ötmilliárdos  pályázati  forrás  idén  csak
háromnegyed annyi tüzelőre lesz elég, mint tavaly, míg a rászorulók száma jelentősen megnőtt az
energiaválság és a magas infláció következtében”  írták közleményükben.

Egy példával is  bemutatták a helyzetet:  „Ez azt jelenti,  hogy körülbelül a negyedével kevesebb
tüzelőt fognak majd tudni szétosztani az önkormányzatok; például, ha egy település 2 millió forintot
nyer a pályázaton, abból idén 68 köbméter kemény tűzifát tud vásárolni, míg tavaly 90-et tudott
volna. Így vagy kevesebb tüzelő jut minden háztartásnak, vagy a kedvezményezettek számát kell
csökkenteni. Természetesen egyik helyzet sem szerencsés, amikor a fűtési költségek – és általában a
megélhetés – egyre többeknek okoz gondot.”

Az MSZP minden évben javasolja a költségvetés tárgyalásánál a keretösszeg megduplázását,  de
sajnos az erről szóló módosító indítványunkat eddig egyszer sem támogatták.

 

Mindezek miatt kérdezem:

• Miért nem bővítik a szociális tűzifaprogramot?
• Miért nem emelik a támogatás keretösszegét?
• Miért nem szélesítik a programban résztvevő települések körét?
• Miért nem segíti a kormány a legszegényebbeket, hogy ne kelljen fázniuk, 

megfagyniuk a télen?
 

Várom válaszát!
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